
دس�تاورد توليد هفت واكس�ن ايراني كرونا 
در پلتفرم ه�اي گوناگ�ون ح�الا و ب�ا كاهش 
تقاضاي مصرف واكسن به يك چالش تبديل 
شده است. واكسن هاي واكسن سازان ايراني 
روي دست شان مانده و دولت از آنها حمايت 
نمي كن�د! وزارت بهداش�ت 50 ميليون دوز 
واكس�ن ايراني و خارجي در انبارهايش دپو 
كرده اس�ت و اعلام ني�از اوليه براي واكس�ن 
كرونا در س�ال ۱۴0۱، بالغ بر ۳5 ميليون دوز 
بوده است. اين بدين معناست كه فعلًا واكسن 
بيشتري نياز نداريم. هر چند ابلاغ دوز چهارم 
واكس�ن براي افراد80 س�ال به بالا مي تواند 
اين نياز را تغيير دهد و بخشي از واكسن هاي 
توليد ش�ده را به بازار مصرف برس�اند، اما در 
حال حاضر واكسن هاي توليدي واكسن سازان 
وطني روي دست ش�ان مانده اس�ت. در حال 
حاضر براي حمايت از واكسن س�ازان داخلي 
واردات واكس�ن را ممن�وع كرده اس�ت، 
اما ادام�ه فعالي�ت ش�ركت هاي دانش بنيان 
توليدكننده واكسن در هاله اي از ابهام است؛ 
اينكه كارش�ان را ادام�ه دهند ي�ا كار توليد 
واكس�ن را تعطيل كنند! اين چالش در حالي 
است كه آينده ويروس كرونا قابل پيش بيني 
نيس�ت و ممكن اس�ت با جهش هاي تازه اي 
مواجه شويم و اين مس�ئله دوباره كشور را با 
وضعيتي اضطراري براي تكرار واكسيناسيون 
و ني�از به واكس�ن هاي بيش�تر مواج�ه  كند. 

تأخير در واردات واكسن و واكسيناسيون عمومي 
و مرگ هايي كه مي شد رخ ندهد، يكي از زواياي 
تاريك دو سال و نيم مبارزه با كرونا در كشور است. 
با استقرار دولت سيزدهم هر چند توليد واكسن 
ايراني كرونا در پلتفرم هاي مختلف پيگيري شد، 
اما دولت براي پيش��گيري از مرگ هاي بيش��تر 
و كنترل همه گيري دس��ت به واردات گسترده 
واكسن زد تا ريسك مرگ هاي كرونايي كاهش 
يابد. اين سياس��ت موفق بود و با واكسيناسيون 
گسترده مردم توانستيم از موج هاي بعدي كرونا با 
آسيب كمتري عبور كنيم. از سوي ديگر پيگيري 
توليد واكسن هاي كرونا در پلتفرم هاي گوناگون 
موجب شد ما بتوانيم تمام پلتفرم هايي از واكسن 
كرونا را كه در دنيا وجود دارد، بس��ازيم. حالا با 
تزريق بيش از ۱۴۸ ميليون دوز واكس��ن كرونا 
در كش��ور، بخش عمده نياز به واكسن پوشش 
داده شده اس��ت. مگر آنكه اتفاق تازه اي بيفتد و 
جهش هاي تازه اي از ويروس در جامعه انتش��ار 
يابد. از س��وي ديگر انبارهاي وزارت بهداشت با 
ذخيره 50 ميليون دوز واكسن ايراني و خارجي 
پر اس��ت. در اين ميان واكسن س��ازان هم تمام 
تلاششان را كرده اند تا ظرفيت توليد واكسن را 
افزايش دهند، اما واكسن هاي توليدي شان ديگر 
مشتري ندارد! اين موضوع چند روز پيش هفت 

توليدكننده داخلي واكس��ن را به كميته دارو و 
غذاي كميسيون بهداش��ت مجلس كشاند تا از 

حمايت نكردن دولت گلايه كنند. 
 دولت ريسك توليد واكسن را بپذيرد

 مصطفي قانعي، عضو كميته ملي واكسيناسيون 
كرونا معتقد است: »دولت ريسك توليد واكسن 
را بپذي��رد«.   از ن��گاه وي اينك��ه ادام��ه توليد 
واكس��ن هاي ايراني به چه صورت باش��د، يك 
تصميم سياسي است. قانعي تأكيد مي كند: » نبايد 
ريسك را به واكسن ساز تحميل كرد، بلكه مانند 
ساير كشورها بايد ريسك را به سمت دولت برد، 
بنابراين لازم است واكسن س��ازها حفظ شوند، 
چون ما نمي دانيم موتاس��يون بعدي ويروس به 
چه صورت خواهد بود و چقدر طول مي كش��د. 
واكسن سازها نبايد از دور خارج شوند كه اگر اين 
اتفاق رخ دهد، دوباره بايد به واردات روي بياوريم. 
به   رغم كاهش مصرف واكسن در سطح جهاني و 
همچنين ايران، اما توليد واكسن ها بايد تا حدي 

كه شركت ها از هم نپاشد، ادامه داشته باشد.«
به گفته وي در مدل تجاري يك زمان محصول 
براي بازار توليد مي شود كه پيش بيني آن با خود 

شركت  است، اما وقتي كسي براي دولت دست به 
توليد مي زند، خود دولت بايد ريسك آن را بپذيرد 

و هيچ راهي جز اين كار نيست. 
آيا با توجه به كاهش تقاضاي واكس��ن و موجود 
بودن حدود 50 ميليون دوز واكس��ن در انبارها 
باز هم نياز است واكسن هاي جديد ايراني كه در 
پلتفرم هاي ديگر كار كرده اند و هنوز به مطالعات 
باليني نرسيده اند، كار را ادامه دهند و ساخته و 
توليد شوند؟ قانعي در پاسخ به اين سؤال به ايسنا 
مي گويد: » به هر حال بايد روي محصولات ديگر 
هم تمركز كنيم. مهم دستاوردها در پلتفرم هاي 
ساخت واكسن و دارو است، چراكه پس از آنكه 
اين ش��ركت ها توليد كننده محس��وب ش��دند 
مي توانيم به سراغ توليد ساير داروها و واكسن ها 

با اين پلتفرم ها برويم.«
 توليدكنندگان داخلي تنها منبع تأمين 

واكسن كرونا در كشور 
مهندس حس��ين صفوي، رئي��س هيئت امناي 
صرفه جويي ارزي درباره وضعيت خريد واكسن 
كرونا از توليدكنن��دگان داخلي  مي گويد: » براي 
سال ۱۴0۱ بالغ بر ۳5 ميليون دوز واكسن كرونا 

نياز اوليه اي بوده كه وزارت بهداشت اعلام كرده 
و قاعدتاً با توجه به ميزان مصرف واكسن ها اين 

عدد قابل تغيير است.«
به گفته وي در ح��ال حاضر تنه��ا منبع تأمين 
واكسن كرونا در كش��ور، توليدكنندگان داخلي 
واكسن داخلي هس��تند و برنامه اي براي خريد 
خارجي واكس��ن كرونا وجود ن��دارد، بنابراين 
طبق اعلام ني��از و مصرفي كه انجام مي ش��ود، 
تأمين واكس��ن ه��م از توليدكنن��دگان داخلي 

انجام مي شود. 
صفوي تأكيد مي كند: »شركت هاي توليدكننده 
داخلي واكسن به عنوان يكي از دارايي هاي بسيار 
مهم در كشور بوده و مستلزم حمايت هستند. از 
طرفي هيئت امناي صرفه جويي ارزي هم باتوجه 
به نيازي كه اعلام مي شود، خريد مي كند. بحث 
حمايت كاملًا درست است و بايد به صورتي باشد 

كه شركت ها متضرر نشوند.«
رئيس هيئت امناي صرفه جوي��ي ارزي وزارت 
بهداش��ت مي افزايد: » تاكن��ون بي��ش از ۱99 
ميليون دوز واكس��ن را تحويل وزارت بهداشت 
داده اي��م و ۱7۸ ميليون دوز به ص��ورت خريد 
و مابق��ي يعن��ي ۴7 ميلي��ون و 7۱0 دوز توليد 
داخل بوده و همچن��ان منتظر تحوي��ل 6 تا 7 
ميليون دوز هستيم؛ ۸ هزار و 656 ميليارد تومان 
مجموع قراردادها بوده و ميزان بدهي ما 5 هزار و 
۳00ميليارد تومان است كه اخيراً در مكاتبه اي با 
سازمان برنامه و بودجه برنامه ريزي شده تا بتوانيم 

بدهي هايمان را پرداخت كنيم.«
 به گفته وي مشكل اصلي تأمين نقدينگي است. 
بيش از 6 هزار ميليارد تومان نقدينگي لازم داريم 
و اگر سازمان برنامه و بودجه تأمين ريالي مناسب 
را انجام دهد، بار زيادي از دوش توليدكنندگان 

برداشته مي شود. 
 كاهش تقاضاي جهاني و صادرات

صادرات مي تواند يكي از راه هاي مديريت توليد 
واكسن در كشور و باز شدن اين گره باشد. چند 
روز پيش رئيس س��ازمان غذا و دارو با اعلام اين 
خبر كه توليدكنندگان داخلي مي توانند در ماه 
حداقل 50 ميليون دوز واكسن كرونا توليد كنند، 
از مش��تريان خارجي تعدادي از توليدكنندگان 
واكسن و صادرات حدود ۴ ميليون دوز واكسن 

كروناي داخلي خبر داد. 
چند روز پيش نيز بهرام عين اللهي وزير بهداشت 
گفت: » صادرات واكسن كرونا را از يكي دو هفته 
پيش آغ��از كرده ايم و واكس��ن ايران��ي، فعلًا به 

۱0كشور آفريقايي صادر خواهد شد.«
اما قانعي درباره صادرات واكسن هاي ايراني، به 
كاهش تقاضاي جهاني واكسن كرونا اشاره مي كند 
و مي افزايد: » الان در عراق هم واكسن هايشان را 
منهدم كردند، افغانستان هم به شكل هبه واكسن 
مي خواهد، در كل بايد تقاضايي براي واكس��ن 

وجود داشته باشد.«
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دستاوردي كه چالش شد!
عضو كميته ملي واكسيناسيون كرونا: به  رغم كاهش مصرف واكسن در سطح جهاني و همچنين ايران

 اما توليد واكسن ها بايد تا حدي كه شركت ها از هم نپاشد، ادامه داشته باشد

به تازگي بخشی از 

عليرضا سزاوار
پرون�ده متهم�ان   گزارش  2

س�رمايه  بان�ك 
منتهي به صدور حك�م قطعي ش�ده و به گفته 
سخنگوي دستگاه قضا، متهمان مجموعاً به بيش 
از ۱۷0 سال حبس محكوم شدند. آخرين جزئيات 
پتروشيمي ميانكاله، پرونده حادثه حرم رضوي، 
حكم ۱0 س�ال حبس دو دانش�جوي دانش�گاه 
صنعتي ش�ريف و آخرين وضعيت پرونده مدير 
عامل و اعضاي هيئت مديره بورس هم از ديگر 
اخبار نشس�ت س�خنگوي دس�تگاه قضا بود. 

سخنگوي قوه قضائيه در نشست خبري ديروز خود 
خبر داد كه بعد از طرح موضوع پتروشيمي ميانكاله 
در فضاي مجازي و جامع��ه، از ناحيه معاونت امور 
عامه دادستاني كل كش��ور، مكاتبه اي با دادستان 

مركز استان مازندران صورت گرفت. 
به گفته ذبيح الله خدايي��ان در اين مكاتبه با توجه 
به مصوبه هيئت وزيران، از دادس��تان مركز استان 
خواسته ش��د تا موضوع را پيگيري كند و تا زمان 
مشخص شدن موضوع، از ادامه عمليات اجراي اين 
شركت جلوگيري شود. بنابراين بر اين اساس فعلًا 

عمليات اجراي اين شركت متوقف شده است. 
 ابهامات پتروشيمي ميانكاله روشن شود

خداييان درباره توقف پتروش��يمي ميانكاله گفت: 
همچنين دادستان استان اس��تعلاماتي را از منابع 
طبيعي، سازمان محيط زيست و سازمان امور اراضي 
استان به عمل آورده كه منتظر پاسخ اين مراجعه 
هستيم كه آيا اين شركت داراي مجوز از اين مراجع 
بوده يا خي��ر.  وي افزود: هن��وز در خصوص نحوه 
واگذاري زمين، نحوه تأمين گاز، نحوه تأمين آب و 
مسائل زيست محيطي و حتي نوع و درجه خاكي كه 
به اين شركت واگذار شده، ابهاماتي وجود دارد كه 
بايد روشن شود. در خصوص اين موضوع پرونده اي 
كه منتهي به احضار و جلب ش��خصي شده باشد، 

تشكيل نشده است. 
 ماجراي ادامه دار بانك سرمايه

سخنگوي قوه قضائيه در مورد آخرين اطلاعات از 

متهمان بانك سرمايه از جمله محمد امامي و اينكه 
اين پرونده در چه مرحله اي قرار دارد هم گفت: در 
اين زمينه پرونده هاي متعددي تشكيل شده است. 
بعضي از آن پرونده ها منتهي به صدور حكم قطعي 
و قبلًا اعلام ش��دند. اخيراً هم بخش ديگري از اين 
پرونده منتهي به صدور حكم قطعي شده كه در اين 
پرونده افرادي كه تحت تعقيب هستند، مجموعاً به 

بيش از ۱70 سال حبس محكوم شدند. 
خداييان در م��ورد جزئيات احكام برخ��ي از اين 
افراد گفت: محمد امامي به ج��رم اخلال كلان در 
نظام اقتص��ادي از طريق تحصيل وجه نامش��روع 
به ۲0س��ال و رد مال و انفص��ال از خدمات دولتي 
محكوم شده است. سيد احمد هاشمي شاهرودي به 
اتهام مشاركت در اخلال نظام اقتصادي به ۱0 سال 
حبس و رد مال و همچنين شهاب الدين غندالي به 
اتهام معاونت در اخلال نظام اقتصادي به ۱۲سال و 

شش ماه حبس محكوم شده است. 
خداييان اضافه كرد: يكي ديگر از همدستان آنها به 
اتهام مشاركت در اخلال نظام اقتصادي به ۲0 سال 
حبس و رد مال محكوم شده است، اما به دليل اينكه 
اين حكم غيابي است نام اين فرد را اعلام نمي كنم. 

حدود ش��ش نفر از اين متهمان نيز هر كدام به دو 
فقره حبس كه در مجموع ۳۳ سال حبس مي شود، 
محكوم ش��ده اند. ۱5 نفر هم هركدام به پنج سال 

حبس و رد وجوه اخذ كرده محكوم شده اند. 
 اتهام افس�اد في الارض دانشجويان احراز 

نشد
س��خنگوي قوه قضائيه در واكنش به اخبار منتشر 
شده در خصوص صدور احكام بازداشت دو دانشجوي 
دانشگاه صنعتي شريف و جزئيات اين پرونده  اظهار 
كرد: اين دو دانشجو به اتهام افساد في الارض تحت 
تعقيب قرار گرفتند، اما دادگاه اتهام افساد في الارض 

را محرز تشخيص نداده است. 
وي افزود: اين افراد اقداماتي از جمله تخريب، ايجاد 
حريق و خرابكاري در تأسيسات و وسايل عمومي 
جامعه انجام داده بودند. در نتيجه متهمان به اتهام 
تخريب، ايجاد حريق و خرابكاري وسايل عمومي 
هر كدام به ۱0 سال حبس محكوم شدند. به اتهام 
اجتماع و تباني ب��راي اقدام عليه امنيت كش��ور و 
همكاري با گروهك هاي معاند نظام هم به پنج سال 
حبس و همچنين فعاليت تبليغي عليه نظام نيز به 
يك س��ال حبس و در مجموع هر كدام به ۱6سال 

حبس محكوم شدند.  به گفته خداييان اشد مجازات 
كه همان ۱0سال حبس است، براي اين افراد اجرايي 
خواهد ش��د. حكم در مرحله بدوي اس��ت و حكم 

قطعي صادر نشده است. 
 مسئولان بورسي در انتظار كيفرخواست

وي در رابطه با اقدامات قضايي پيرامون بورس هم 
گفت: چند پرونده در رابطه با بورس تشكيل شده 
كه يك پرونده مربوط به خريد و نگهداري غير مجاز 
مربوط به رمز ارز بود. در اين رابطه مدير عامل بورس 
و اعض��اي هيئت مديره بورس تح��ت تعقيب قرار 

گرفتند و پرونده مفتوح است. 
خداييان افزود: پرونده ديگري هم مربوط به يكي 
از مسئولان وزارت اقتصاد و چند مدير وقت بورس 
در خصوص اغواي افراد در جه��ت معامله و اعلام 
قيمت هاي دروغين س��ال گذشته تشكيل شد كه 

هنوز كيفرخواست اين پرونده صادر نشده است. 
خداييان در خصوص روند پرونده عاملان حادثه حرم 
رضوي و اينكه آيا متهم ب��راي ارتكاب جرم انگيزه 
شخصي داشته يا وابسته به جرياني بوده است، گفت: 
تحقيقات در مورد اين پرونده به پايان رسيده است. بر 
حسب گزارش دادسراي عمومي و انقلاب مشهد در 
۱0 روز آينده پرونده براي رسيدگي با كيفرخواست 
به دادگاه ارسال مي شود. در بررسي هاي انجام شده 
فرد ديگري نيز احضار شد، اما به اين نتيجه رسيده اند 
كه متهم همدستي نداشته است. متهم تحت تأثير 
تفكرات تكفيري بوده و به صورت خودسرانه اقدام به 

اين جنايت كرده است. 
سخنگوي قوه قضائيه در پاس��خ به سؤالي مبني 
بر آخرين وضعيت پرونده ه��اي خودرويي مانند 
آذويكو، مفتاح رهنورد و رامك خودرو هم گفت: 
بعضي از اين پرونده ها هنوز به صدور حكم منتهي 
نشده است. جلس��ات پرونده آذويكو خودرو هنوز 
در جريان است و تا كنون س��ه جلسه دادگاه اين 
متهمان برگ��زار ش��ده و وقت رس��يدگي بعدي 
۱۸ارديبهشت ماه است. قسمتي از پرونده مفتاح 
خودرو هم منتهي به صدور حكم شده و مدير عامل 
اين شركت بعد از اينكه حكم بدوي صادر شده و 

هنوز قطعي نشده  بود، فوت شد. 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

حسین سروقامت

وزارت بهداشت مصوبه افزايش
 ظرفيت پزشكي را دور زد

وزارت   ،۹0 اص�ل  كميس�يون  پيگيري ه�اي  طب�ق 
بهداش�ت رس�ماً اع�لام ك�رده برنام�ه اي ب�راي افزاي�ش 
س�الانه  افزاي�ش  و  ن�دارد  متخص�ص  پزش�ك  ظرفي�ت 
5 درصدي دانش�جويان دندانپزش�كي ه�م پذيرفتني نيس�ت. 
بر اساس بررسي هاي انجام شده در ستاد نقش��ه جامع علمي كشور با 
افزايش سالانه ۳ هزار داوطلب پزشكي عمومي و هزارو500 داوطلب 
دوره هاي تخصصي پزشكي، پس از ۱۱ س��ال نسبت تعداد پزشك به 

جمعيت كشور به تعادل خواهد رسيد. 
اواخر آذرماه سال گذشته هم شوراي  عالي انقلاب فرهنگي به رياست 
رئيس جمهور، ماده واح��ده طرح افزايش دانش��جويان و متخصصان 
حوزه هاي پزش��كي را تصويب ك��رد.  با اين حال روز گذش��ته رئيس 
كميس��يون اصل 90 مجلس ش��وراي اس��لامي درباره پيگيري هاي 
صورت گرفته از سوي كميسيون اصل 90 درباره مصوبه افزايش ظرفيت 
آموزش پزشكي، از بي توجهي وزارت بهداشت در اين خصوص خبر داد.  
رئيس كميسيون اصل 90 مجلس به خبرگزاري فارس گفت: بر اساس 
پيگيري هاي صورت گرفته از سوي كميسيون اصل 90 وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشكي طرح پيشنهادي خود را براي افزايش ظرفيت 
پذيرش رشته هاي دندانپزشكي و تخصص پزش��كي به شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي ارسال كرده است، اما متأسفانه برخلاف مصوبه شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي وزارت بهداش��ت قصدي براي افزايش ظرفيت 

پذيرش دندانپزشكي و تخصص پزشكي ندارد. 
حسن شجاعي  با اش��اره به برنامه ارائه شده از س��وي وزارت بهداشت 
در خصوص افزايش ظرفيت پذيرش دندانپزش��كي گف��ت: در حالي 
كه مردم براي دسترسي به خدمات دندانپزش��كي به شدت در تنگنا 
هس��تند و قيمت اين خدمات ب��ه دليل كمبود دندانپزش��ك نجومي 
ش��ده، وزارت بهداش��ت پيش��نهاد افزايش تنها 5 درصدي ظرفيت 
پذيرش دانشجو به مدت پنج سال را ارائه داده است.  نماينده مردم ابهر، 
خرمدره و سلطانيه همچنين گفت: متأسفانه اين طرح در حالي ارائه 
شده است كه پذيرش دانش��كده هاي دندانپزشكي در دهه 90 بيش از 
۲5 درصد كاهش يافته است و اين موضوع نشان دهنده بي اثر بودن طرح 
پيشنهادي وزارت بهداشت در راستاي بهبود دسترسي مردم به خدمات 
دندانپزشكي است، چراكه پس از پنج س��ال نهايتاً به ظرفيت پذيرش 
دانشجو در ابتداي دهه 90 خواهيم رسيد.  وي خاطر نشان كرد: بررسي 
كارشناس��ان كميسيون اصل 90 نش��ان مي دهد كه ظرفيت پذيرش 
دانشكده هاي دندانپزشكي در سال هاي گذشته و حتي دهه 60 بيش از 
دو برابر ظرفيت پذيرش كنوني بوده است و اين به معناي توانايي وجود 

امكانات براي افزايش ظرفيت دندانپزشكي است. 
 رئيس كميس��يون اصل نودم در خصوص افزاي��ش ظرفيت پذيرش 
تخصص نيز گفت: به رغم كمبود ش��ديد پزش��ك متخصص به ويژه 
در برخي تخصص ها مانند قلب و عروق، چش��م پزش��كي و اورولوژي 
و همچنين تأكيدات مس��ئولان وزارت بهداش��ت در خصوص كمبود 
متخصص اما وزارت بهداشت رسماً اعلام كرده كه هيچ برنامه اي براي 

افزايش ظرفيت متخصص ندارد. 
ش��جاعي در پايان ضمن انتقاد از عملكرد وزارت بهداش��ت در اجراي 
مصوبات ش��وراي عالي انقلاب فرهنگ��ي گفت: اين پيش��نهادات به 
هيچ وجه پذيرفتني نيست و اميدواريم شوراي عالي انقلاب فرهنگي 
در راستاي منافع ملي و مردم نس��بت به اصلاح طرح وزارت بهداشت 
اقدام كند و اگر اين اصلاح رخ ندهد، نمايندگان مجلس آمادگي دارند از 

حقوق عامه مردم در حوزه سلامت در برابر انحصارطلبان دفاع كنند. 
گفتني اس��ت اعضاي ش��وراي  عالي انقلاب فرهنگي درب��اره كمبود 
پزش��ك عمومي و متخصص و نيز توزيع ناعادلانه پزش��كان در كشور 
اتفاق نظر دارند و ب��ه همين دليل افزايش ظرفي��ت را تصويب كردند.  
ش��وراي  عالي انقلاب فرهنگي تأكيد دارد كه با توجه به پيش بيني ها 
درباره افزايش ميانگين سني جمعيت و نيز مؤلفه هايي مثل بالا بودن 
نرخ حوادث طبيعي در كش��ور، نياز جامعه به پزشك در آينده بيش از 

امروز خواهد بود. 

نويسنده اي دستنوش�ته هاي خود را پيش ناشري برده، گفت 
مي تواني اين را بي غلط چاپ كني؟ گفت نه. 

صفحه اي را گش�وده، گفت اين يك صفحه را چه. . . مي تواني؟ 
گفت البته. مكثي كرده، گفت اين نوشته ها نيز ۴00 تا از همين 

تك صفحه هاست!
در نشستي دوستانه از دوچرخه سواري كه ساعت هاي متمادي 
ركاب مي زد، پرسيدند از تهران تا بندرعباس مي تواني پا بزني؟ 
گفت نه. . . گفتند تا ش�هرري چطور؟ گفت البته. گفتند مسير 

طولاني بندر نيز مجموع همين مسيرهاي اندك است!
به شخصي هم يك كيلو كالباس دادند تا يك جا بخورد. امتناع 
كرد. . . همان كالباس را ورقه ورقه كرده، ب�ه او دادند. ذره ذره 

خورد تا تمام شد!
دوستان! به اين ترفند »استراتژي كالباسي« مي گويند. 

اگر اهداف بلندي داريد كه دس�تيابي به آنها دش�وار است، به 
قطعه هاي كوچك تقسيم ش�ان كنيد؛ قابل دسترسي خواهند 

شد!
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  رئيس فراكسيون محيط زيست مجلس با استناد به دستور قضايي از 
تعطيلي هميشگي بازار پرندگان وحشي فريدونكنار خبر داد. 

  شهردار منطقه۱۳ تهران از پاكسازي و لايروبي روزانه حدود ۳ هزار 
متر طول از مس��يل هاي ش��رق پايتخت همزمان با بارش هاي بهاري 

خبر داد. 
  خيابان ۳5 متري شهيد افتخاري در منطقه يك پس از هشت سال 
با تعامل قطعي و تأييد نهايي مسئولان ارتش جمهوري اسلامي ايران، 
صبح روز گذشته به روي ش��هروندان و خودروهاي عبوري باز شده و 

محله دارآباد را به بزرگراه امام علي )ع( متصل كرد. 
  معاون آموزش متوس��طه وزارت آموزش و پرورش با اشاره به افت 
يادگيري دانش آموزان در دروس رياض��ي و علوم گفت: با كاهش آمار 

دانش آموزان رشته رياضي مواجه هستيم. 
  رئيس مركز پيش��گيري و درمان اعتياد س��ازمان بهزيستي كشور 
گفت: در حال حاض��ر 66 مركز درمان و بازتوان��ي و ۳۳ مركز كاهش 

آسيب در كشور به طور تخصصي به درمان اعتياد زنان مي پردازد. 
  معاون امور حج و عمره س��ازمان حج و زيارت با اش��اره به سهميه 
۳9هزار و 6۳5 نفري ايران براي حضور در حج تمتع سال جاري گفت: 
درخواست اختصاص سهميه اضافي به ميزان 5هزار نفر براي وزارت حج 

عربستان ارسال خواهد شد. 
  سرپرست معاونت محيط زيست دريايي سازمان محيط زيست گفت: 
اگر واقعاً ساخت مارون ۲ باعث شود حقآبه شادگان تأمين شود، ممكن 
است مجوز نهايي ساخت سد صادر شود، اما در غير اين صورت از ساخت 

سد جلوگيري مي كنيم. 
  مدير كل منطقه مديترانه شرقي س��ازمان جهاني بهداشت گفت: 
ايران در دوران كوويد ۱9 اتباع افغانستاني را نيز تحت پوشش برنامه 
واكسيناس��يون و درمان كوويد ۱9 قرار داد كه جاي تقدير دارد. ايران 

توانست با موفقيت كوويد ۱9 را مديريت كند. 
  عضو هيئت مديره سازمان نظام پزشكي مي گويد: دلالي و گرفتن 
پورسانت در آزمايشگاه هاي كش��ور چالش بزرگي براي جامعه ايجاد 

كرده است. 

ابلاغ اصلاحات 
شيوه نامه نقل و انتقالات فرهنگيان

وزير آموزش و پرورش گفت: ش�يوه نامه نق�ل و انتقال فرهنگيان 
م�ورد بازنگ�ري ق�رار گرفته اس�ت و تغييرات�ي در آن ايج�اد 
خواهد ش�د كه ب�ه زودي اصلاح�ات ش�يوه نامه ابلاغ مي ش�ود. 
يوس��ف نوري، وزير آموزش و پرورش در واكنش ب��ه گلايه تعدادي از 
فرهنگيان نسبت به شيوه نامه جديد نقل و انتقالات فرهنگيان به فارس 
گفت: شيوه نامه نقل و انتقال فرهنگيان مورد بازنگري قرار گرفته است و 
تغييراتي در آن ايجاد مي شود.  وي با بيان اينكه با رويكرد تسهيل گري 
اين شيوه نامه مجدداً بازنگري شد، افزود: از جمله تغييرات انجام شده، 
انتقال درون استاني است كه به ادارات كل آموزش و پرورش استان ها 
واگذار شد.  وزير آموزش و پرورش گفت: با هدف حمايت از تحكيم  نهاد 
خانواده، نقل و انتقالات براي زوج هاي فرهنگي و همچنين مبتلايان 
به بيماري هاي صعب العلاج تسهيل شد كه جزئيات آن به  زودي اعلام 
مي شود.  نوري درباره نقل و انتقالات از آموزشي به اداري گفت: تا پايان 
خرداد كه دانش آموزان در كلاس درس هستند، امكان انتقال آموزشي 
به اداري نيست، چون حق دانش آموزان ضايع مي شود و فقط در فصل 

تابستان نقل و انتقالات از آموزشي به اداري را داريم. 
وزير آموزش و پرورش با بيان اينكه كاهش سنوات هم از جمله مواردي 
اس��ت كه در اين آيين نامه پيش بيني شده اس��ت، اف��زود: اصلاحات 
ش��يوه نامه نقل و انتقالات فرهنگيان به  زودي انج��ام و به ادارات كل 

آموزش و پرورش استان ها ابلاغ مي شود. 

راه اندازي يك ميليون و ۴۰۰ هزار پورت
فيبر نوري براي دستيابي به سرعتي

 بيش از ۳۰ مگابيت بر ثانيه
كاه�ش س�رعت اينترن�ت چالش مه�م اي�ن روزه�اي كاربران 
فض�اي مجازي اس�ت، موضوعي ك�ه به گفت�ه وزي�ر ارتباطات و 
فن�اوري اطلاعات قرار اس�ت با توس�عه فيبر نوري حل ش�ود. به 
گفته وي ق�دم اول در اين مس�ير با راه ان�دازي 500 ه�زار پورت 
فيبر ن�وري در اس�فندماه برداش�ته ش�ده و هم اكن�ون نيز يك 
ميلي�ون و ۴00 ه�زار پ�ورت فيبر ن�وري در كش�ور راه ان�دازي 
شده اس�ت كه س�رعتي بيش از ۳0 مگابي�ت بر ثانيه ب�ه كاربران 
ارائه مي دهد. وي تأكيد ك�رد: »مردم تا دو ماه آين�ده از وضعيت 
توس�عه فيبرنوري در مناطق مخابراتي خود آگاه خواهند ش�د.«

سرعت اينترنت گاهي كلافه كننده مي شود و براي بازكردن يك ايميل هم 
به مشكل مي خوريد، چه برسد به استفاده از شبكه هاي اجتماعي و گشت 
و گذار در فضاي مجازي ! عيسي زارع پور، وزير ارتباطات و فناوري اطلاعات 
در پاس��خ به چرايي كندي اينترنت در يك برنامه تلويزيوني با اشاره به 
برنامه هاي وزارت ارتباطات درباره توس��عه اينترن��ت فيبرنوري اظهار 
داشت: »در همه جاي دنيا بار اصلي ترافيك اينترنت بر دوش ارتباطات 
ثابت است، اما در كشور ما به رغم محدوديت فركانسي شبكه سيار، بيش 
از ۸0 درصد بار ارتباطات بر دوش شبكه موبايل است. « زارع پور نياز اصلي 
مردم را ارتباطات پر سرعت عنوان كرد و گفت: »مطابق تبصره 7 برنامه 
بودجه امسال نيز همه دستگاه ها مكلف شده اند كه زيرساخت هاي خود 
را در اختيار اپراتورهاي فيبرنوري قرار دهند. ما اولين قدم را با راه اندازي 
500 هزار پورت فيبر نوري در اسفندماه برداشتيم و هم اكنون نيز يك 
ميليون و ۴00 هزار پورت فيبر نوري در كش��ور راه اندازي شده است كه 
س��رعتي بيش از ۳0 مگابيت بر ثانيه به كاربران ارائ��ه مي دهد. « وزير 
ارتباطات تأكيد كرد: »مردم تا دو ماه آينده از وضعيت توسعه فيبرنوري 

در مناطق مخابراتي خود  آگاه خواهند شد.«
 نياز به ۳ ميليون كيلومتر فيبر نوري

وزير ارتباطات با بيان اينكه اغلب دولت ها براي توسعه شبكه فيبرنوري 
هزينه هاي ميليارد دلاري انجام مي دهند، گفت: »ما نسخه شفابخش 

ارتباطات ثابت را توسعه شبكه فيبر نوري مي دانيم.«
زارع پور با تأكيد بر اينكه توس��عه ۲0 ميليون پورت فيبرنوري در سه 
س��ال پروژه اي بس��يار عظيم بوده حجم از پروژه تاكنون در اين حوزه 
انجام نشده اس��ت، گفت: »برآورد ما نش��ان مي دهد كه به ۳ ميليون 
كيلومتر فيبر نوري نيازمنديم. در اين راستا يك بسته حمايتي آماده 
كرده ايم تا بازيگران و اپراتورها در لايه دسترس��ي ترغيب ش��وند كه 
وارد اين پروژه شوند.« به گفته وزير ارتباطات، قرار است پروانه جديد 
اپراتوري فيبرنوري صادر شود كه در راستاي آن هم اپراتورهاي ثابت و 
هم اپراتورهاي سيار مي توانند وارد اين عرصه شوند. دولت نيز 5 درصد 
از درآمد خود را از محل اپراتورها براي توسعه پورت فيبرنوري به آنها 
اختصاص مي دهد.  وي با اش��اره به اينكه موانعي بر سر راه اين پروژه 
وجود دارد كه لازم است همه دستگاه هاي اجرايي همكاري كنند، خاطر 

نشان كرد: »نهضت فيبر كشي بايد در كشور راه اندازي شود.«
 برنامه براي ارسال ماهواره هاي جديد

وزير ارتباط��ات در خصوص آخرين وضعيت توس��عه ح��وزه فضا هم 
گفت: » راهب��رد ما نيز اس��تفاده حداكثري از ظرفي��ت فضا براي حل 

مشكلات مردم و كاربردي كردن صنعت فضا است.«
وي با اشاره به اينكه اولين جلس��ه شوراي عالي فضايي پس از چندين 
سال در اواخر سال گذشته برگزار ش��د، گفت: » مصوبات خوبي نيز در 
اين زمينه داشتيم. تثبيت لايه لئو در ارتفاع 500 كيلومتري زمين براي 
ماهواره هاي سنجش و منظومه هاي ماهواره اي از جمله مصوبات اين 
شورا است.« وزير ارتباطات تأكيد كرد: » اولين ماهواره با پرتابگر بومي 
را اسفند ماه به فضا پرتاب كرديم و توانستيم به تثبيت لايه لئو برسيم. 
امسال ماهواره هاي جديد به فضا مي فرس��تيم و بحث تثبيت لايه لئو 
را در برنامه داريم. همچنين قصدمان اين است كه به مركز منطقه اي 
پرتاب در اين لايه تبديل شويم.« به گفته وي ما جزو ۱0 تا ۱۲ كشوري 
هستيم كه داراي توان س��اخت و پرتاب ماهواره بر بوده و در اين حوزه 
كاملًا مستقل هس��تيم. البته اين ابتداي راه است و بايد به مدار ژئو در 
۳6هزار كيلومتري زمين برسيم. اين موضوع نيازمند برنامه فشرده و كار 

جهادي است و دستور رئيس جمهور نيز اين است كه محقق شود. 
 چرايي افزايش قيمت بسته هاي اينترنتي

زارع پور در م��ورد چراي��ي افزايش قيم��ت بس��ته هاي اينترنتي هم 
گفت: »بخشي از ارتباطات كش��ور در حوزه شبكه دسترسي به بخش 
خصوصي واگذار شده است و ما به عنوان حاكميت، رگولاتور و تنظيم گر 

اين حوزه بايد منابع را براي اپراتورها فراهم كنيم.«
وي ادامه داد: »براي مثال فركانس از جمله منابعي است كه اپراتورها به 
آن نياز دارند؛ سال گذشته فركانس ۲هزارو۳00 را به اپراتورهاي موبايل 
واگذار كرديم، اما آنها براي توس��عه نيازمند س��رمايه گذاري هستند 
و معتقدند كه از س��ال 95 به رغم تورم تجميعي بيش از ۲00درصد، 
همچنان نرخ تعرفه هاي خدمات اينترنت ثابت مانده  و اين مسئله امكان 

سرمايه گذاري را از آنها سلب كرده است.«
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